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Procesul Verbal intocmit in cadrul sedintei Consiliului Local al Municipiului Focsani din 11 ianuarie 2013...
R O M A N I A
JUDETUL VRANCEA
MUNICIPIUL FOCSANI
CONSILIUL LOCAL

P R O C E S V E R B A L
din 11 ianuarie 2013

Astazi, data de mai sus, la sediul Primariei Municipiului Focsani din B-dul Dimitrie Cantemir nr.1 bis, are loc sedinta de indata a
Consiliului Local al Municipiului Focsani.
D-nul Eduard-Marian Corhana, Secretar al municipiului Focsani, deschide sedinta de indata din 11.01.2013, sedinta convocata prin
dispozitia d-lui Primar nr.5/10.01.2013, constatand ca in sala sunt prezenti un numar de 16 consilieri locali din totalul de 21 de
consilieri, absenteaza d-nele Elena Cucu, Elena-Luminita Balaban si d-nii Ionel Preda, Gheorghita Berbece, Catalin Vrabie.
Este intrunit cvorumul necesar pentru ca sedinta sa fie legal constituita, este astfel indeplinita conditia art. 40 alin. (1) din Legea nr.
215/2001, privind administratia publica locala, republicata cu modificarile si completarile ulterioare.
D-nul Secretar al municipiului Focsani, Eduard-Marian Corhana, apreciaza ca sedinta este statutara. Informeaza ca in sala este
prezent d-nul Prefect Kanty-Catalin Popescu, din partea Institutiei Prefectului Vrancea.

La sedinta participa:

? d-nul Decebal Bacinschi – Primar al municipiului Focsani;
? d-na Natasa Nemes – Director executiv, Directia economica;
? d-na Micsunica Baciu – Director executiv Directia resurse umane;
? d-na Diana Decuseara – Arhitect sef;
? d-na Paula Mandru – inspector serviciul juridic contencios;
? d-nul Dan Cazaciuc – Sef serviciu comunicare;
? d-nul Liviu Pogorevici – Director Administratie publica locala;
? d-na Rodica Constantinescu – inspector serviciul administratie publica locala, agricultura, cadastru;
? d-nul Melus Nazaru – Sef serviciu impozite si taxe locale;
? d-nul Mihail-Razvan Necula – Inspector Compartiment informatica, imagine;
? d-na Maria Murgoci – Director Ansamblul Folcloric Tara Vrancei Focsani;
? d-nul Sorin Francu – Director Teatrul Municipal Focsani.

La sedinta mai participa cetateni ai municipiului Focsani, precum si reprezentanti ai mass-media locala.

Presedinte de sedinta dl. Bogdan-Emilian Matisan prezinta proiectul ordinii de zi care cuprinde 3 puncte:

1. proiect de hotarare privind aprobarea modificarii si completarii anexei nr.1 din HCL nr.133/29.05.2012 privind stabilirea nivelurilor
pentru valorilor impozabile, impozitelor si taxelor locale si alte taxe asimilate acestora, precum si amenzilor aplicabile in anul fiscal
2013;

2. proiect de hotarare privind aprobarea cofinantarii de catre Municipiul Focsani, in calitate de partener, prin Serviciul Public Local de
Asistenta Sociala Focsani, a unui adapost de noapte temporar amenajat in cadrul Cantinei „ Masa pe Roti ”, derulat de catre
Societatea Nationala de Cruce Rosie din Romania – filiala Vrancea;

3. proiect de hotarare privind numirea doamnei Pascaru Carmen in functia contractuala de executie de consilier juridic, gradul II, clasa
de salarizare 42, gradatia 5 in cadrul Aparatului Permanent de Lucru al Consiliului Local al Municipiului Focsani, incepand cu data de
14 ianuarie 2013;

Nu sunt discutii si se supune la vot ordinea de zi si se aproba cu 16 de voturi “pentru”.

Se prezinta punctul 1 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind aprobarea modificarii si completarii anexei nr.1 din HCL
nr.133/29.05.2012 privind stabilirea nivelurilor pentru valorilor impozabile, impozitelor si taxelor locale si alte taxe asimilate acestora,
precum si amenzilor aplicabile in anul fiscal 2013;

D-nul consilier Neculai Tanase: „as vrea sa felicit administratia municipiului Focsani, intre ghilimele, bineinteles, pentru brambureala
fiscala din primele zile ale acestui an, desi, la finele anului trecut ….”

Presedinte de sedinta dl. Bogdan-Emilian Matisan: „la obiect d-le consilier, va rog, aveti un amendament de facut ?”

D-nul consilier Neculai Tanase: „d-nul Primar a promis ca nu va creste taxele si impozitele locale, s-a creat aceasta brambureala,
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lasati-ma sa termin, vorbesc foarte scurt …”

Presedinte de sedinta dl. Bogdan-Emilian Matisan: „vorbiti la subiect d-le consilier, incepem anul, sa ne certam …”

D-nul consilier Neculai Tanase: „din cauza acestei ordonante de guvern, nu-i vina d-lui Primar. Eu am vrut sa spun ca, aici este vorba
de aceasta ordonanta de guvern, daca dvs. nu ati fi fost la guvernare, probabil s-ar fi spus ca aceasta ordonanta a dat-o guvernul Boc
6, dar din nefericire a dat-o Ponta 2…”

Presedinte de sedinta dl. Bogdan-Emilian Matisan: „aveti modificari la proiectul de hotarare, d-le consilier, va intreb ?”

D-nul consilier Neculai Tanase: „dar, nu trebuie sa am modificari, trebuie sa pot sa vorbesc, nu …
Voiam sa va spun ca dupa ce d-nul Prim Ministru, o sa-l intreb pe d-nul Primar, a spus ca primariile sa nu vina la guvern cu mana
intinsa desi, ne asteapta acum, de la 1 ianuarie cresterea cu 50% a Gcal, as vrea sa stiu daca Primaria Focsani se descurca cu acesti
bani, pentru ca o sa vedeti in viitorul foarte apropiat ca
ENET-ul va veni sa ceara acele recapitalizari pe care noi le stim de obicei. Si asta vreau sa stiu, daca, d-le Primar, ne descurcam in
acest an fara a creste taxe, ne descurcam cu ENET-ul s.a.m.d.?
Este o intrebare pe care am vrut sa o pun, si repet, nu este vina dvs., este vina acelei ordonante care s-a dat asa cum s-a dat”.

D-nul Primar Decebal Bacinschi: ”sa facem un pic de istorie.
Guvernul Razvan Ungureanu avea obligatia pana in luna aprilie sa comunice aceasta crestere de 16%. Necomunicand aceasta
crestere de 16%, noi am fost obligati tot prin legea fiscala, in luna mai sa aprobam taxele si impozitele pe anul 2013.
Neaparand acest lucru, pentru ca, in anul 2009, noi am aprobat pentru anul 2010, 2011 si 2012 cresterea taxelor si impozitelor cu
aceasta inflatie, de 16%.
Dand o ordonanta prin care sa ne oblige sa crestem aceste taxe si impozite cu 16%, si asa cum v-am spus un pic mai inainte am fost
obligati sa aprobam taxele si impozitele pentru anul 2013, la nivelul anului 2012.
Nu era nevoie de aceasta sedinta, in conditiile in care, in luna decembrie, la sfarsitul lunii decembrie, nu ar fi aparut Ordonanta 1309,
prin care abroga toate hotararile luare si ramane la latitudinea Consiliului Local, de stabilirea taxelor si impozitelor in anul 2013.
In conditiile in care am avut dezbateri pe aceasta tema, am stat de vorba cu cetatenii, le-am spus ca in anul 2013, nu vor creste taxele
si impozitele, atunci am venit cu acest proiect de hotarare prin care, va rog pe dvs. sa o aprobam, taxele si impozitele pentru anul
2013 la nivelul anului 2012. Suma pe care noi am fi incasat-o nu este chiar atat de mare si din acest motiv, atat timp cat am promis un
lucru cetatenilor, am aprobat o hotarare, parerea mea este ca, in anul 2013, taxele sa ramana la nivelul anului 2012, urmand ca in
anul 2014, ele sa fie indexate cu 16,1%. Asta a fost toata discutia.
Nu cred ca aceasta suma care se ridica la cateva miliarde de lei, putini in comparatie cu, cat o sa avem nevoie in diferite domenii,
pentru anul 2013, este chiar atat de semnificativa, dar in momentul cand vom face proiectul pentru 2013, atunci, impreuna, o sa
stabilim unde vor merge …”

D-nul consilier Aurel Bacu: „2014”.

D-nul Primar Decebal Bacinschi: „nu, 2013. Noi acum trebuie sa aprobam proiectul de buget, adica, bugetul anului 2013. Iar veniturile
acestea din cresterea cu 16%, s-ar fi reflectat in veniturile anului 2013”.

D-nul consilier Radu Nitu: „d-le presedinte, as vrea sa incepem cu ianuarie acesta, sa terminam cu niste discutii inutile in Consiliul
Local, pentru ca, la comisii, d-nul Tanase, consilierul nostru, nu a spus nimic, din contra, d-na Nemes si d-nul Nazaru a explicat foarte
bine, la fel si d-nul Primar si din presa s-a spus, se cunoaste bine situatia aceasta.
De asemenea, eu spun ca este foarte bine ca noi nu marim aceste impozite si taxe anul acesta, pentru ca multi cetateni, mai ales in
zona in care activez, au cerut in repetate randuri ca ele sa ramana la nivelul anului 2012 asa cum s-a promis.
Si as ruga pe d-nul Tanase, sa-l chemam la ordin, in urmatoarea sedinta, pentru ca dansul mereu incearca, cand sunt camere de luat
vederi aici, dansul vorbeste tot timpul, fara un fundament, fara o analiza. La comisie nu spune nimic, iar in plen spune orice numai ce
trebuie nu spune”.

D-nul consilier Neculai Tanase: „voiam sa spun ca, am discutat foarte mult astazi la comisie, dar probabil ca d-nul Radu Nitu nu a fost
atent. El avea problema cu denumirea de strazi, pe la Mandresti pe acolo probabil.
Oricum, am inteles. Daca nu-i de vina Boc, este de vina Ungureanu”.

D-nul Primar Decebal Bacinschi: „nu Ungureanu. Guvenul avea obligatia din aprilie sa …”

Presedinte de sedinta dl. Bogdan-Emilian Matisan: „este ultima data cand mai permit discutii politice, cel putin cat o sa mai stau pe
scaunul acesta. Discutii politice la sedintele de indata sau extraordinare. Aveti punct distinct pe ordinea de zi, la sedintele ordinare,
care, conform regulamentului va permit sa faceti discutii politice, vis-a-vis de proiectele de hotarare din cadrul Consiliului Local. Va
multumesc pentru intelegere”.

D-nul consilier Ioan Liviu Oloeriu: „nu voiam sa spun decat urmatorul lucru. In sedinta de comisie s-a facut si discutie, chiar d-nul
viceprimar Necula a dat exemplul altor comunitati in care, aceste cresteri de taxe nu se fac pentru 3 ani, ci se fac gradual, anual.
Din punct de vedere al suportabilitatii sunt acceptabile fata de cetateni si d-na director Nemes, stiu ca si dumneaei a agreat ideea
aceasta si poate ne gandim foarte serios pentru la anul sa incepem aceasta forma de crestere a taxelor si impozitelor.
In ceea ce priveste ca suntem la nivelul lui 2012, nu cred ca este un lucru rau, mai ales ca anul 2013 va fi un an destul de greu din
punct de vedere al costurilor pentru foarte multi cetateni”.

D-nul consilier Aurel Bacu: „as ruga pe d-na Nemes, la sedinta ordinara sa ne spuna care a fost gradul de colectare a taxelor si
impozitelor pentru anul 2012. Informativ”.

D-nul Primar Decebal Bacinschi: „va fi un material la mapa”.

Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 16 voturi „pentru”, devenind hotararea nr. 1.

D-nul Primar Decebal Bacinschi: „pentru ca este si presa aici.
Noi am inceput sa incasam taxele si impozitele pe anul 2013. Pana la aceasta sedinta de Consiliu local, noi nu aveam voie sa nu



incasam taxa, plus 16%.
Acele persoane care au platit taxele si impozitele pana la aceasta data, ori vor primi banii inapoi, sunt de acord, daca nu, ele vor
ramane in compensatie pentru anul 2014, ca sa stie cetatenii acest lucru”.

2. proiect de hotarare privind aprobarea cofinantarii de catre Municipiul Focsani, in calitate de partener, prin Serviciul Public Local de
Asistenta Sociala Focsani, a unui adapost de noapte temporar amenajat in cadrul Cantinei „ Masa pe Roti ”, derulat de catre
Societatea Nationala de Cruce Rosie din Romania – filiala Vrancea;

Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 16 voturi „pentru”, devenind hotararea nr. 2.

3. proiect de hotarare privind numirea doamnei Pascaru Carmen in functia contractuala de executie de consilier juridic, gradul II, clasa
de salarizare 42, gradatia 5 in cadrul Aparatului Permanent de Lucru al Consiliului Local al Municipiului Focsani, incepand cu data de
14 ianuarie 2013;

Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 16 voturi „pentru”, devenind hotararea nr. 3.

Presedinte de sedinta dl. Bogdan-Emilian Matisan: constata ca au fost epuizate punctele de pe ordinea de zi, considera lucrarile
incheiate si multumeste tuturor pentru participare. Drept pentru care s-a incheiat prezentul proces verbal.

PRESEDINTE DE SEDINTA,
Bogdan-Emilian Matisan

S E C R E T A R U L
MUNICIPIULUI FOCSANI,
Eduard-Marian Corhana

INTOCMIT,
Cecilia Trufa


